

## EFA Presidential Skype Conference, March 3rd, 2020, 6 pm

Franco Giori (SUI), Petr Riedl (CZE), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER).

### meeting points

#### 1. Opening / Welcome

Franco Giori opens the 2nd Presidium Conference in 2020. The invitation to this meeting (as a Skype Conference) has been duly given and the agenda presented is accepted without amendment.

#### 1.1 Minutes Bureau Conference 17-02-2020

The minutes of the Bureau meeting of 17.02.2020 are approved.

#### 2. Messages

##### 2.1 general -

##### 2.2 IFA

In the past few days there have been several Skype conferences on the new situation in the age of the coronavirus with the participation of representatives of the International Fistball Association and the European Fistball Association. In these productive discussions, the necessary reaction to the new situation was discussed and coordinated together. Results from these conferences are mainly included in agenda item 3.

##### 2.2.1 IFA feedback, time decision women WM Chile 06.06.2020

The organization of the Women's World Cup in Chile in November is still pending. The IFA will wait for further development and, if possible in close contact with the local organizer, will make a decision by June 6 - the next IFA Skype conference.

##### 2.2.2 IFA ball approvals

The new IFA ball approvals from 1.4.2020 are published on the respective HPs of IFA and EFA. The sources of supply for the errera-fistballs are still missing.

#### 3 EFA competitions 2020 aso / measures following the coronavirus pandemic

There is hope that fistball can be played internationally again from August.

##### 3.1 Competitions 2020

For 2020, the European Men's Championship in Kaltern / Italy (by unanimous decision of the EFA Presidium in consultation with the OK Kaltern) and the U18 World Championships in Grieskirchen / Austria (by decision of the IFA) have been postponed to 2021. The U21 European Championship in Grieskirchen / Austria is canceled by decision of the EFA. (unanimous decision of the EFA Presidium)

The Women's and Men's Champions Cups in Jona and Linz are to be held according to the current status.

The Women's World Cup in Chile in November 2020 is at risk; the decision on implementation or postponement will be made by the IFA on June 6th.

### **3.2 Competitions in 2021**

Following the postponement of the Olympics, the World Games will also be postponed by one year (July 7-17, 2021).

The above are newly planned for 2021 postponed competitions and possibly new in the program is the European Women's Championship (if the Women's World Cup is not postponed).

The EM U18 scheduled for 2021 in Vaihingen / Enz (Germany) will be postponed to 2022. (Because of the postponement, the 2003 vintage is still eligible to play at the European Championship U18!)

The exact dates can be found in the attached calendar.

### **3.3 Schedule 2020-22**

See Attachment.

## **4 Congress / Coronavirus Pandemic Measures**

The EFA congress planned as part of the European Championship in Kaltern must also be postponed due to the unusual situation. There is no clear provision in the regulations for the current exceptional situation.

That is why the congress will now take place on June 23, 2021 in Italy / Kaltern.

Various alternatives - including holding a virtual congress - were rejected.

The member associations of the EFA can object to this new appointment until May 1st. The EFA Presidium requests confirmation of this procedure by the member associations by feedback to the Secretary General.

The entire Presidium will continue to work until the congress in 2021.

## **5 European Youth Cup**

The agreement between the EFA and the JEP body has been generally well received. Even if the agreement cannot be officially approved at the EFA-congress as planned.

For the first time, the Youth European Cup 2021 will be held as an official competition of the European Fistball Association and will be upgraded according to its importance.

On July 1st, the procedure (establishment of the commission and establishment of the regulations) should be officially decided within the framework of a board conference (instead of at the congress as planned).

## **6 Date coordination for Final4 in the European member associations**

All three "large" European associations (Germany, Austria, Switzerland) are now holding their national championships in one field season. (Previously, Austria had held an autumn championship and then the spring championship the following year.)

Switzerland and Germany could make the last two weekends of September available for the World Tour Final, Austria is still examining the question. (A decision - with notification to the IFA - should be made by May 12th.)

## **7. Miscellaneous**

### **7.1 survey**

Is there a list of foreign game ends in the individual nations? Could you win additional nations?

The EFA requests feedback to the Secretary General by May 1st.

Jürgen Albrecht will write a corresponding letter to the member associations and a procedure and schedule for the next meeting. Franco Giori informs the IFA Presidium.

## **7.2 next skype conference**

Thursday, May 12, 2020, 6 - 7.30 p.m.

**7.3** The “Joint Media Report on the Measures Regarding the IFA and EFA Competitions” sent by the IFA is discussed and proposals for adjustments are made.

## **European Fistball Association**

Franco Giori  
President

Ulrich Meiners  
General Secretary

Ahlhorn, April 5, 2020

Secretary: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Attachments: updated EFA schedule 2020-2022

## **EFA Präsidiums-Skype-Konferenz, 3. April 2020, 18:00 -19:50 Uhr**

---

Franco Giori (SUI), Petr Riedl (CZE), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER).

## **Tagungspunkte**

### **1. Eröffnung/Begrüßung**

Franco Giori eröffnet die 2. Präsidiumskonferenz im Jahr 2020. Die Einladung zu dieser Sitzung (als Skype-Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche angenommen.

#### **1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 17-02-2020**

Das Protokoll der Präsidiumssitzung vom 17.02.2020 wird genehmigt.

### **2. Mitteilungen**

#### **2.1 allgemein**

#### **2.2 IFA**

In den letzten Tagen gab es mehrere Skype Konferenzen zu der neuen Situation im Zeitalter des Coronavirus unter der Beteiligung von Vertretern der International Fistball Association und der European Fistball Association. In diesen produktiven Gesprächen wurde die notwendige Reaktion auf die neue Lage erörtert und gemeinsam abgestimmt. Ergebnisse aus diesen Konferenzen fließen hauptsächlich in den Tagesordnungspunkt 3 ein.

#### **2.2.1 Rückmeldung IFA, Zeitpunkt Entscheid Frauen AM Chile 06.06.2020**

Noch in der Schwebe ist die Ausrichtung der Frauen Weltmeisterschaft im November in Chile. Die IFA wird die weitere Entwicklung abwarten und in engem Kontakt mit dem örtlichen Ausrichter möglichst bis zum 6. Juni – der nächsten IFA Skype Konferenz – eine Entscheidung herbeiführen.

### **2.2.2 Ballzulassungen IFA**

Die neuen Ballzulassungen der IFA ab dem 1.4.2020 sind unter anderem auf den jeweiligen HPs der IFA und der EFA veröffentlicht. Die Bezugsquellen für die errera-Faustbälle fehlen noch.

## **3. EFA Wettbewerbe 2020 ff / Maßnahmen infolge der Coronavirus-Pandemie**

Es besteht die Hoffnung, dass möglicherweise ab August international wieder Faustball gespielt werden kann.

### **3.1 Wettbewerbe 2020**

Für 2020 sind die Europameisterschaft der Männer in Kaltern/Italien (auf einstimmigen Beschluss des EFA Präsidiums in Rücksprache mit dem dem OK Kaltern) und die U18 Weltmeisterschaften in Grieskirchen/Österreich (auf Beschluss der IFA) auf das Jahr 2021 verschoben worden. Die U21 Europameisterschaft in Grieskirchen/Österreich wird auf Beschluss der EFA abgesagt. (einstimmiger Beschluss des EFA Präsidiums).

Die Women's und Men's Champions Cups in Jona und Linz sollen nach dem jetzigen Stand durchgeführt werden.

Die WM der Frauen im November 2020 in Chile ist gefährdet; der Entscheid über die Durchführung bzw. Verschiebung fällt durch die IFA am 6. Juni.

### **3.2 Wettbewerbe 2021**

Nach der Verschiebung der Olympiade werden als Folge davon auch die World Games um ein Jahr verschoben (7.-17. Juli 2021).

Neu geplant sind für 2021 die o.a. verschobenen Wettbewerbe sowie möglicherweise neu im Programm ist die Frauen Europameisterschaft (falls die Frauen WM nicht verschoben wird).

Die für 2021 in Vaihingen/Enz (Deutschland) vorgesehene EM U18 wird auf 2022 verschoben. (Wegen der Verschiebung ist der Jahrgang 2003 bei der EM U18 noch spielberechtigt!)

Die genauen Termine sind dem anliegenden Terminkalender zu entnehmen.

### **3.3 Terminkalender 2020-22**

Siehe Anlage.

## **4. Kongress / Massnahmen infolge Coronavirus-Pandemie**

Der im Rahmen der Europameisterschaft in Kaltern geplante EFA-Kongress muss auf Grund der außergewöhnlichen Situation ebenfalls verschoben werden. In den Bestimmungen findet sich für die momentane Ausnahmelage keine klare Vorschrift.

Deswegen findet der Kongress nun am 23. Juni 2021 in Italien/Kaltern statt.

Verschiedene Alternativen – auch die Abhaltung eines virtuellen Kongresses - wurden verworfen.

Gegen diese Neuansetzung können die Mitgliedsverbände der EFA bis zum 1. Mai formlos Einspruch einlegen.

Das EFA Präsidium bittet um eine Bestätigung dieses Vorgehens durch die Mitgliedsverbände per Rückmeldung an den Generalsekretär.

Das gesamte Präsidium wird bis dann bis zum Kongress in 2021 weiterarbeiten.

## **5. Jugend Europapokal – Stand/Reaktionen**

Die Absprache zwischen der EFA und dem JEP-Gremium stößt allgemein auf eine positive Resonanz. Auch wenn die Vereinbarung nicht – wie geplant – offiziell auf dem Kongress abgesegnet werden kann.

Erstmals wird der Jugendeuropapokal 2021 als offiziellen Wettbewerb der European Fistball Association durchgeführt werden und damit entsprechend seiner Bedeutung aufgewertet.

Am 1. Juli sollte im Rahmen einer Präsidiumskonferenz (anstelle wie geplant am Kongress) das Vorgehen (Festlegung der Kommission und Festlegung der Reglements) offiziell beschlossen werden.

## **6. Terminkoordination für Final4 in den europäischen Mitgliedsverbänden**

Alle drei „großen“ europäischen Verbände (Deutschland, Österreich, Schweiz) führen ihre nationalen Meisterschaften nun in einer Feldsaison durch. (Vorher hatte Österreich eine Herbstmeisterschaft und anschließend im Folgejahr die Frühjahrsmeisterschaft durchgeführt.)

Die Schweiz und Deutschland könnten die beiden letzten Septemberwochenenden für das World Tour Final zur Verfügung stellen, Österreich prüft die Frage noch. (Bis zum 12. Mai sollte eine Entscheidung -mit Meldung an die IFA - gefällt werden.)

## **7. Verschiedenes**

### **7.1 Umfrage**

Gibt es eine Aufstellung über ausländische Spielende in den einzelnen Nationen? Könnte man dadurch zusätzliche Nationen gewinnen?

Die EFA bittet um eine Rückmeldung an den Generalsekretär bis zum 1. Mai.

Jürgen Albrecht erstellt bis zur nächsten Sitzung ein entsprechendes Schreiben an die Mitgliedsverbände und einen Vorgehens- und Zeitplan. Franco Giori orientiert das IFA-Präsidium.

### **7.2 nächste Skype – Konferenz ?**

Dienstag, 12. Mai 2020, 18-19:30 Uhr

**7.3** Der von der IFA zugesandte „Gemeinsame Medienbericht zu den Maßnahmen bezüglich der IFA und EFA-Wettbewerbe“ wird besprochen und Anpassungsvorschläge erarbeitet.

## **European Fistball Association**

Franco Giori	Ulrich Meiners
Präsident	General Secretary

Ahlhorn, 5. April 2020 Protokollführer: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Anlage: aktualisierter EFA Terminplan 2020-2022